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Zusammenfassung

        
Das forschungsgeschichtlich lange Zeit in Frage gestellte chirurgische Ehrendoktorat J. G. Heines hat sich durch den überraschenden Fund der Promotionsurkunde, datiert auf den 6. 4. 1824, im Staatsarchiv München bestätigt. Diese Ehrung Heines durch die medizinische Fakultät Jena erfolgte wahrscheinlich auf den Einfluß politischer Kreise hin. Zu diesen hatte Heine sicherlich gute Kontakte, nicht zuletzt durch die Behandlung prominenter Patienten, darunter auch des Sohnes des Kanzlers von Müller, wie die Durchsicht der Krankenliste des Carolineninstituts ergeben hat.


      
        
Abstract

        
The validity of the awarding of the Honorary Doctorate in Surgery to J. G. Heine, which had been questioned for a long time in the sphere of research history, was confirmed by the surprising discovery in the state archives in Munich, of his PhD certificate, dated 06. 04. 1824. The conferment of this honour upon Heine by the Faculty of Medicine at Jena was probably largely as a result of influence from political spheres. Heine certainly had good contact with the latter, not least through his treatment of prominent patients, which included the son of Chancellor von Müller, proof to which can be seen on inspection of the list of patients at the Carolineninstitut.
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